



REYADH YOUSIF SATER



NAJLA M AL SHIRAWI

SUBSCRIPTION TO BBK CAPITAL SECURITIES OFFERING EXCEEDED 86%

Manama, Kingdom of Bahrain – 19 April 2016: BBK, a leading Bahrain-based retail bank, announced today the subscription results and allotment basis of its BD 100 million (US\$ 265.3mn) perpetual tier1 convertible capital securities offering on a rights privileged basis to shareholders, for which Securities & Investment Company (SICO) is the lead manager.

The subscribed capital securities totalled BHD 86,098 million, which represents 86.1 per cent of the total subscription offering. Accordingly, subscribed capital securities will be allotted to the corresponding subscribers in full.

Commenting on the result, BBK Chief Executive, Mr. Reyadh Yousif Sater, said: "We would like to thank the Bank shareholders for their positive response to this offering, which surpassed our minimum threshold of BD 60 million by a significant margin. We would view the result as a vote of confidence in the Bank's on-going development; and we remain highly appreciative of the continued support of our shareholders, who number more than 2,000 institutions and individuals.

“In addition to the direct impact of such capital issuance on the enhancement of bank’s regulatory capital base and capital adequacy buffers, the increase in capital will be used to fund the Bank’s ambitious strategy of future expansion and diversification. With the increasing capital requirements by the Basel Committee, banks would need to find innovative ways to invest its capital in a way that will minimize the capital charges and maximize the return to its shareholders, at the same time. Our strategy for the coming period is structured towards achieving that objective. Our solid financial base and clearly-defined strategy will provide the Bank with the strength and agility to face the challenges of an increasingly volatile economic and market environment with growing confidence and optimism.” Mr Sater added.

“The Bank’s reported capital adequacy ratio as of 31st December 2015 was 14.87 per cent, will be significantly boosted from this additional tier 1 capital issuance, in line with Central Bank of Bahrain (CBB) and Basel III requirements. Now that the BBK shareholders have exercised their pre-emptive rights to this offering, the Bank may consider alternative offering avenues for the outstanding amount, as detailed in the offering prospectus, and subject to the prior approval of the CBB.

Ms. Najla M. Al Shirawi, Chief Executive of SICO, said: “As lead manager for the offering, we would like to congratulate BBK on the results of this landmark issuance, which we regard as highly encouraging given the current challenging market conditions. This is the first-ever BHD-denominated tier 1 perpetual securities issuance, which incorporates unique features including a conversion to equity option, no contractual write-down, and tradability on the Bahrain Bourse. ”

"This capital securities issuance provides another example of the innovative corporate finance solutions provided by SICO. In Coordination with BBK , we are currently finalising formalities with the Bahrain Bourse (BHB) for the listing of these capital securities, for which trading is scheduled to commence on the BHB on 3 May 2016," Ms. Al Shirawi explained.

Allotment notices will be available for collection by subscribers from Monday 2 May 2016 at the Bahrain Bourse, located at Bahrain Financial Harbour, Harbour Mall (4th floor), or from their designated brokers.

About BBK

BBK has been the pioneer in Commercial Banking for over 45 years in the Kingdom of Bahrain. As a revolutionary market leader, BBK has built a name and reputation which is respected locally as well as internationally. To maintain this reputation, BBK has been at the forefront, incorporating the latest technologies to provide the finest services. One example of which is the e-banking solutions offered by BBK, which provide new generation services through its user friendly award winning website www.bbkonline.com, along with the telebanking, cash depository machines and automated teller machines services. BBK is proud to be honoured for its Corporate Governance by the “Hawkamah” Institute for the 4th consecutive year. This award has become a prestigious, competitive and highly coveted bank award that highlights the industry’s strong commitment to good corporate governance.

About Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis
Head of Corporate Communications



بنك البحرين والكويت

Securities & Investment Company (SICO)

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: nadeen.oweis@sicobahrain.com





السيدة نجلاء محمد الشيراوي



السيد رياض يوسف ساتر

الاكتتاب في سندات رأس المال من بنك البحرين والكويت تجاوز الـ 86 بالمائة

المنامة، مملكة البحرين، 19 أبريل 2016: أعلن بنك البحرين والكويت، أحد أكبر البنوك الرائدة في الخدمات المصرفية للأفراد في مملكة البحرين، اليوم عن نتائج الاكتتاب في إصدار بنك البحرين والكويت لسندات رأس المال المستديمة من الفئة (1) القابلة للتحويل بقيمة 100 مليون دينار بحريني (265.3 مليون دولار أمريكي) والمطروحة على أساس حق الأولوية للمساهمين. وقد تولت شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) مسؤولية إدارة الاكتتاب.

بلغ إجمالي سندات رأس المال المكتتب فيها 86.098 مليون دينار بحريني، بما يمثل 86.1 بالمائة من إجمالي الاكتتاب. وعليه، سيتم تخصيص سندات رأس المال المكتتب فيها على المساهمين بالكامل.

وتعليقاً على هذه النتائج، صرح السيد رياض يوسف ساتر، الرئيس التنفيذي للبنك قائلاً: "نتوجه بخالص الشكر والتقدير إلى مساهمي البنك لاستجابتهم وتفاعلهم الايجابي مع هذا الطرح والذي تجاوز الحد الأدنى المحدد بنحو 60 مليون دينار بحريني بهامش ملموس. إننا ننظر إلى هذه النتيجة بمثابة تصويت بالثقة على خطط البنك الهادفة إلى تحقيق النمو والتطور المستدام. كما نشتم كثيراً الدعم المتواصل من قبل مساهمينا والذي يفوق عددهم 2000 مساهم من المؤسسات والأفراد."

وتابع السيد رياض ساتر: "سيكون لإصدار سندات رأس المال هذا تأثير مباشر على تعزيز قاعدة رأس مال البنك وفق المتطلبات الرقابية ودعم معدل ملاءة رأس المال. بالإضافة الى ذلك، فإن هذه الزيادة سوف تستخدم أيضاً لتمويل مبادرات البنك الطموحة والرامية إلى تنمية وتنويع انشطته الاستراتيجية. وفي ظل زيادة متطلبات رأس المال من قبل لجنة بازل، فإن البنوك بحاجة إلى إيجاد طرق مبتكرة لاستثمار رأسمالها بطريقة من شأنها أن تقلل من تكاليف رأس المال و تعزيز العائد المتحقق لمساهميها في الوقت ذاته. وهذا هو الهدف الذي يسعى البنك إلى تحقيقه من خلال استراتيجيته الطموحة خلال الفترة القادمة. ولاشك أن قاعدتنا المالية الراسخة، واستراتيجيتنا الواضحة سوف تعززان قدرة البنك على مواجهة كل التحديات بثقة وتفاؤل، بما في ذلك التقلبات المتزايدة السائدة في الأسواق، فضلا عن الظروف الاقتصادية الصعبة."

بلغ معدل ملاءة رأس مال البنك 14.87 بالمائة كما في 31 ديسمبر 2015، وسوف يعزز الإصدار هذه النسبة بشكل كبير، بما يتماشى مع متطلبات مصرف البحرين المركزي و اتفاقية بازل3. وبعد أن تمكن مساهمو البنك من ممارسة حقوق الأولوية في هذا الاكتتاب، قد ينظر البنك في سبل اكتتاب بديلة في المبلغ المتبقي، كما هو موضح في نشرة الاكتتاب، شريطة الحصول على موافقة مسبقة من مصرف البحرين المركزي."

من جانبها قالت السيدة نجلاء محمد الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو: "نتوجه بالتهنئة إلى بنك البحرين والكويت على نجاح عملية الاكتتاب والتي جاءت نتائجها مشجعة على الرغم من ظروف السوق الصعبة. و يعتبر هذا الأصدار الأول من نوعه في المنطقة لسندات رأس مال مستديمة وقابلة للتحويل من الفئة (1) بالدينار البحريني. وتشتمل هذه السندات على العديد من الخصائص المتميزة، بما في ذلك إمكانية التحويل إلى أسهم عادية مع عدم وجود خيار إلغاء السندات، وإمكانية التداول في بورصة البحرين. ويعد هذا الإصدار نموذجاً لحلول التمويل المبتكرة التي توفرها خدمات تمويل المؤسسات لدى سيكو."

وأضافت السيدة نجلاء: "كما أننا نعمل حالياً مع بنك البحرين والكويت لإتمام المتطلبات الرسمية لإدراج سندات رأس المال في بورصة البحرين، والتي من المزمع بدء التداول بها في 3 مايو 2016."

يمكن للمساهمين استلام إشعارات التخصيص بدءاً من يوم الاثنين الموافق 2 مايو 2016 من مقر بورصة البحرين الكائن في مرفأ البحرين المالي، مجمع المرفأ (الطابق الرابع)، أو من الوسطاء المعيّنين.

عن بنك البحرين والكويت

بنك البحرين والكويت صرح رائد في مجال الخدمات المصرفية التجارية على مدى أكثر من 45 عامًا في مملكة البحرين. لقد نجح البنك من خلال خدماته المصرفية المبتكرة في اكتساب سمعة مرموقة، ومكانة راسخة على المستوى المحلي والإقليمي والدولي، ودأب على الاستفادة من أحدث التقنيات المتطورة لتوفير أفضل الخدمات، ومن أهمها الحلول المصرفية الإلكترونية التي تمثل جيلاً جديداً من الخدمات المتاحة من خلال موقع البنك الإلكتروني www.bbkonline.com الحائز على العديد من الجوائز التقديرية، إلى جانب الخدمات المصرفية عبر الهاتف، وآلات الإيداع النقدي الفوري، وخدمات الصراف الآلي. ويفخر بنك البحرين والكويت لحصوله على الجائزة التقديرية لممارسات الحوكمة المتميزة من معهد حوكمة للعام الرابع على التوالي وتعد هذه الجائزة من أكثر الجوائز المرموقة التي تتنافس وتطمح في الحصول عليها مختلف البنوك، حيث تسلط الضوء على التزام الصناعة المصرفية القوي بممارسات الحوكمة الجيدة.

نبذة عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذة بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة متنقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاولة أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البحرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مقلقة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل، هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية والإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.



لمزيد من المعلومات:

ندين عويس، مدير العلاقات العامة
شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)
هاتف مباشر: (+973) 1751 5017

بريد إلكتروني: nadeen.oweis@sicobahrain.com